
 
Åkersberg den 6 september 2023 

Interpellation ställd till utbildningsnämndens ordförande Hampe Klein (M) 

 

Hur arbetar Österåkers kommun mot ”läskrisen” 

Skolminster Lotta Edholm meddelade i maj månad att vi har en läskris i Sverige.  

Bakgrunden till hennes uttalande grundar sig i Pirls-mätningen som visar att läsförmågan hos 

fjärdeklassare i Sverige blivit sämre. Mätningen visar även på ökade skillnader mellan 

elevgrupperna och Skolverket konstaterar att svensk skola är fortsatt segregerad och att 

likvärdigheten brister.  

 

Skolministern lyfter vikten av särskilt stöd i form av speciallärare och flera små 

undervisningsgrupper på lågstadiet för att lösa krisen. Med ”Med målen i sikte” och ”Länets 

bästa skolkommun” som ledord och slogan kan man lätt tro att våra skolor har de resurser 

som krävs för att lyckas uppfylla allt det som ministern och skolverket trycker på.  

 

Andelen elever i Åk3 i Österåker som klarat det nationella provet i svenska har minskat med 7 

%  under de senaste tre åren (från 80 till 73 procent). Det gör att Österåkers elever ligger på 

plats 19 av länets 26 kommuner, enligt SKR:s statistikdatabas Kolada.  

 

Därför vill jag fråga utbildningsnämndens ordförande, Hampe Klein (M), följande:  

 – Hur arbetar vi i Österåkers kommun för att säkerställa att våra skolor kan ha fler små 

undervisningsgrupper och fler speciallärare som redan på lågstadiet fångar upp de elever 

som behöver extra stöd i läsning för att hindra denna läskris som Skolminister Lotta Edholm 

varnar för?  

 

 

 

För Socialdemokraterna  
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